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Zápis ze zasedání Vědecké rady TF JU 
ze dne 20. března 2025 

 
Přítomni (bez titulů): P. Ambros (odchod 15:30), M. Cajthaml, D. Heider (nezúčastnil se bodu 7. jako 
člen VR TF JU), K. Kubalčíková, A. Mackerle, T. Machula, M. Opatrný, J. Plátová, J. Sirovátka 
(nezúčastnil se bodu 6. jako člen VR TF JU), R. Svoboda, P. Šobáňová, P. Urban, D. Václavík, J. Váně 
(odchod 15:15), J. Vokoun, H. Zbudilová (dle prezenční listiny) 

Hosté (bez titulů): Z. Bártová, V. Ber (od 13:30 do 14:00) 

Omluveni (bez titulů): L. Karfíková, V. Kročil 

Program: 

1. Zahájení a uvítání přítomných 
 
M. Opatrný přivítal přítomné a zahájil hybridní zasedání Vědecké rady TF JU (dále jen VR TF JU). 
Konstatoval usnášeníschopnost grémia. Za skrutátory jednání zvolil A. Mackerleho a R. Svobodu. 
 
2. Schválení programu VR TF JU 
 
M. Opatrný představil program zasedání a požádal přítomné o hlasování o jeho schválení. 

V okamžiku hlasování bylo přítomno 16 členů VR TF JU. 
Výsledky hlasování: 
 pro   proti   zdržel se 
 16     0        0 
 
Program zasedání VR TF JU byl schválen v předloženém znění. 
 
3. Schválení seznamu zkoušejících pro SZZ  

 

M. Opatrný představil seznam zkoušejících a změny, které byly v seznamu provedeny. Následovalo 

hlasování o schválení změn v seznamu.   

V okamžiku hlasování bylo přítomno 16 členů VR TF JU. 

Výsledky hlasování: 

 pro   proti   zdržel se 

 16     0        0 

M. Opatrný konstatoval, že změny v seznamu zkoušejících byly schváleny v předloženém znění.  

 

4. Projednání Plánu realizace strategického záměru pro rok 2025  

A. Mackerle stručně představil Plán realizace strategického záměru pro rok 2025.  

Na podnět P. Ambrose proběhla krátká diskuse nad tématy bezpečného prostředí s ohledem  

na zajištění mobbingu a bossingu na pracovišti, pojmem loajality, uvažováním TF JU  

nad financováním studentů doktorských studijních programů a predátorskými časopisy s ohledem  

na péči ve výzkumu. P. Urban zmínil nutnost posilování práce projektového oddělení. 

M. Opatrný konstatoval, že Plán realizace strategického záměru byl projednán v předloženém znění.  
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5. Věcný záměr navazujícího magisterského programu Pedagogika volného času – k novému 

schválení; informace o přípravě věcných záměrů bakalářského studijního programu 

Sociologie a sociální etika a doktorského joint-degree programu Religion, Culture  

and Public life (hosté V. Ber a Z. Bártová) 

M. Opatrný představil hosty, kteří byli přizváni na jednání grémia – V. Bera, proděkana pro akreditace 

a vnitřní hodnocení a Z. Bártovou, garantku bakalářského studijního programu Sociologie a sociální 

etika. 

M. Opatrný informoval, že RVH schválila H. Zbudilovou garantkou navazujícího magisterského 

programu Pedagogika volného času. V. Ber stručně představil změny ve věcném záměru navazujícího 

magisterského programu Pedagogika volného času. H. Zbudilová stručně představila věcný záměr. 

Zůstává profil absolventa i profil státních závěrečných zkoušek. Došlo k rozšíření nabídky 

pedagogických disciplín. Informovala rovněž o nových předmětech ve studijním plánu. Akreditační 

spis bude znovu předložen VR TF JU ke schválení per rollam.  

P. Ambros se dotázal na to, jak to bude se sledováním praxí u studentů, kteří se budou hlásit  

ke studiu z jiných vysokých škol. H. Zbudilová informovala, že součástí příjímacího řízení bude  

i reflexe praxí. 

M. Opatrný informoval o věcném záměru bakalářského studijního programu Sociologie a sociální 

etika. Dále sdělil, že je pravděpodobné, že tento program bude možné částečně financovat 

z rektorátního Fondu strategických priorit. Z. Bártová představila věcný záměr bakalářského 

studijního programu. V. Ber doplnil, že z formálního hlediska byl věcný záměr schválen Radou 

studijních programů TF JU i Akademickým senátem TF JU. 

J. Váně ocenil, že v oblasti sociologie má TF JU projekty a že cílí na program, který nikdo jiný  

na JU nemá. Zároveň vyjádřil pochybnosti ohledně personálního zajištění programu, a to zejména 

z důvodu financování. D. Václavík se rovněž vyjádřil, že kvalitní personální zajištění je velmi důležité.  

K. Kubalčíková vznesla dotaz na poptávku uchazečů o studijní program.  

Po krátké diskusi následovalo hlasování.  

V okamžiku hlasování bylo přítomno 16 členů VR TF JU. 

Výsledky hlasování: 

 pro   proti   zdržel se 

 16     0        0 

 

Věcný záměr bakalářského studijního programu Sociologie a sociální etika byl schválen 

v předloženém znění. 

V. Ber informoval o doktorském programu joint-degree Religion, Culture and Public life. 

6. Řízení ke jmenování profesorem doc. Dr. phil. Jakuba Sirovátky v oboru Filosofie 

M. Opatrný požádal člena VR TF JU, J. Sirovátku, aby opustil místnost, a to z důvodu, že uchazeč  

ve jmenovacím řízení nesmí být účasten žádného z bodů jednání, který se týká jeho jmenovacího řízení.  
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T. Machula, člen VR TF JU a zároveň předseda komise pro řízení ke jmenování profesorem, stručně 

představil komisi a konstatoval, že řízení navazuje na habilitační řízení, které J. Sirovátka absolvoval 

na TF JU 31. 10. 2024. Rovněž konstatoval, že veškeré podklady byly předloženy v pořádku  

a informoval o doporučeních pro J.  Sirovátku. Rovněž představil stanovisko komise.  

Zasedání VR TF JU pokračovalo od 14:30 veřejnou přednáškou v místnosti č. 210 na TF JU na téma 

„Primát etiky a souvislost etiky s filosofií náboženství u I. Kanta a E. Levinase“.  Po přednášce  

se konala rozprava.  

Po ukončení rozpravy se od 15:15 konala neveřejná část zasedání. Po ukončení diskuse požádal  

M. Opatrný o hlasování o návrhu na jmenování doc. Dr. phil. J. Sirovátky profesorem v oboru 

Filosofie. 

V okamžiku hlasování bylo přítomno 14 členů VR TF JU (dle prezenční listiny). 

Hlasování proběhlo tajně online formou. O hlasování byl pořízen zvláštní zápis.  

Výsledky hlasování: 

Odevzdáno bylo 14 hlasů, z toho 14 platných. 

Souhlasím s návrhem 14 

Nesouhlasím s návrhem 0 

VR TF JU v tajném hlasování schválila návrh na jmenování profesorem. Návrh bude dle zákona 

111/1998 Sb., část sedmá, § 74, odst. 6 postoupen Vědecké radě Jihočeské univerzity v Českých 

Budějovicích. 

M. Opatrný vyhlásil výsledek a ukončil tuto část jednání. 

7. Schválení komisí pro řízení ke jmenování profesorem – D. Heider, A. Novák  

M. Opatrný požádal člena VR TF JU, D. Heidera, aby pro tento bod jednání opustil místnost,  

a to z důvodu, že uchazeč ve jmenovacím řízení nesmí být účasten žádného z bodů jednání, který se týká 

jeho jmenovacího řízení.  

T. Machula informoval o zahájení řízení ke jmenování profesorem v oboru Filosofie doc. Daniela Heidera, 

Ph.D. a doc. Aleše Nováka, Ph.D. a představil návrhy na složení komisí.  Obě řízení byla zahájena  

6. 12. 2024. 

Návrh komise pro řízení ke jmenování profesorem D. Heidera: 

prof. Tomáš Machula, Ph.D., Th.D. (TF JU) - předseda 

prof. Mgr. Michal Chabada, PhD. (FF UNIBA) 

prof. Lenka Karfíková, Dr.theol. (ETF UK)  

prof. PhDr. Tomáš Nejeschleba, Ph.D. (FF UP) 

prof. Daniel Špelda, Ph.D. (FF MU) 

M. Opatrný požádal o hlasování. 

V okamžiku hlasování bylo přítomno 12 členů VR TF JU. 
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Výsledky hlasování: 

 pro   proti   zdržel se 

 12     0        0 

VR TF JU hlasováním schválila komisi pro řízení ke jmenování profesorem doc. Daniela Heidera, Ph.D. 

zahájeného dne 6. 12. 2024 v předloženém složení. 

Návrh komise pro řízení ke jmenování profesorem A. Nováka: 

prof. Tomáš Machula, Ph.D., Th.D. (TF JU) - předseda 

prof. PhDr. Ivan Blecha, CSc. (FF UP) 

prof. Martin Cajthaml, Ph.D. (CMTF UP) 

prof. PhDr. Tomáš Nejeschleba, Ph.D. (FF UP) 

doc. Dr. phil. Jakub Sirovátka (TF JU) 

 

M. Opatrný požádal o hlasování. 

V okamžiku hlasování bylo přítomno 12 členů VR TF JU. 

 

Výsledky hlasování: 

 pro   proti   zdržel se 

 12     0        0 

VR TF JU hlasováním schválila komisi pro řízení ke jmenování profesorem doc. Aleše Nováka, Ph.D. 

zahájeného dne 6. 12. 2024 v předloženém složení. 

8. Zpráva o vnitřním hodnocení TF JU 

M. Opatrný představil systém hodnocení fakult na JU a hodnotící komisi, která hodnotila TF JU  

za období 2019-2023. Stručně představil obsah zprávy a doporučení, která hodnotící komise dala TF 

JU.  

P. Urban vznesl dotaz na studijní neúspěšnost. Z krátké diskuse vyplynulo, že TF JU u každého 

programu předložila TF JU procenta studijní neúspěšnosti a v návaznosti na to byl vznesen dotaz, zda 

TF JU sleduje, proč je odliv studentů. M. Opatrný doplnil, že neúspěšnost může být způsobena i tím, 

že na TF JU je velké množství studentů v kombinovaném studiu, kteří neodhadnou své síly a končí.  

M. Opatrný konstatoval, že grémium bylo seznámeno se Zprávou o vnitřním hodnocení TF JU.  

9. Různé 

M. Opatrný konstatoval, že nebyly žádné další podněty k projednávání. 

10. Závěr 

M. Opatrný poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. Další zasedání VR TF JU se dvěma 

jmenovacími řízeními proběhne s prezenční účastí členů grémia ve čtvrtek 23. 10. 2025.  

zapsala: J. Košatková  

za správnost: M. Opatrný 

20. 3. 2025 


